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dotyczy: Studium Techniczno-Ekonomiczno-Środowiskowego wraz z materiałami do uzyskania Decyzji 
o Środowiskowych Uwarunkowaniach dla „Budowa drogi ekspresowej S12 na odcinku granica 
województwa łódzkiego - węzeł Radom Południe (bez węzła)" 

W nawiązaniu do pism nr: 

. GN .720.2d.2018.EB z dnia 31 .07 .2018 r. (data wpływu 06 .08 .2018 r . ) , 

• GN.720.2c.2018.EB z dnia 31 .07 .2018 r. (data wpływu 06 .08 .2018 r . ) , 

• GN.720.3.2018.EB z dnia 02 .08 .2018 r. (data wpływu 06 .08 .2018 r.) 

• GN.720.9.2018.EB z dnia 30 l istopada 2018 r. 

oraz zgodnie z informacją przekazaną przez przedstawic ie la GDDKiA na spotkan iu i n f o rmacy j nym 

ws. drog i ekspresowej S12 w dniu 14 .11 .2018 r., Generalna Dyrekc ja Dróg Kra jowych i Autos t rad 

Oddział w Warszawie i n f o rmu je j a k niżej.: 

Przede wszys tk im powyższe pisma zostały zakwa l i f i kowane j a k o opinie do p r zygo towywane j 

dokumentac j i t j . s tud ium techniczno-ekonomiczno-środowiskowego, a nie j a ko wniosk i w sprawie. 

W związku z t y m , otrzymał j e Pro jektant , ce lem włączenia do analiz p rowadzonych w ramach 

przedmio towego opracowan ia , co j e s t właściwym sposobem działania urzędu podczas prowadzenia tego 

t ypu dokumen ta c j i . W tak ich przypadkach przepisy KPA przywołane w piśmie GN.720.9.2018.EB 

z dnia 30 l istopada 2018 r. nie mają zastosowania, a GDDKiA Oddział w Warszawie, biorąc pod uwagę 

uwarunkowan ia wynikające ze s tad ium dokumen tac j i nie p r ak t yku j e udzielania odrębnych odpowiedz i 

na tego t ypu p isma. 

W związku z py tan iem zadanym podczas I I I t u r y spotkań i n f o rmacy jnych dotyczącym sposobu 

uwzględnienia przez GDDKiA p roponowanych przez samorząd rozwiązań przedstawia się historię 

zdarzeń: 

21 lu tego 2 0 1 8 r. - odbyła się I tu ra spotkań i n fo rmacy jnych ze społeczeństwem, na którym zostały 

przedstawione t rzy wa r i an ty drog i ekspresowej S12: 

• war i an t 1 (cze rwony) - przebiegający po południowej s t ron ie miejscowości Wien iawa, 

• war i an t 2 (pomarańczowy) - przebiegający po północnej stron ie miejscowości Wien iawa, 

• war i an t 3 (brązowy) - przebiegający najbardz ie j na południe ze wszystk ich wariantów, 

przy gran icy gm in Wien iawa i Borkowice. 

Tego samego dnia, po spotkan iu i n f o rmacy j n ym , Wójt Gminy Wieniawa na spotkan iu 

z przedstawic ie lem GDDKIA oraz b iu rem p r o j e k t owym zaproponował rozważenie nowego południowego 

wa r i an tu . 

Generalna Dyrekcja ul. Mińska 25 www.gddkia.gov.pl 
Dróg Krajowych i Autostrad 03-808 Warszawa e-mail: sekretariat.warszawa@gddkia.gov.pl 
Oddział w Warszawie tel.: (022) 209 25 00 

fax: (022) 698 60 45 

http://www.gddkia.gov.pl
mailto:sekretariat.warszawa@gddkia.gov.pl


Ze względu na brak możliwości techn icznych Wójt zwrócił się z prośbą bezpośrednio do Biura 

Pro jektowego j a ko j ednos tk i techn icznej o wrysowan ie tak i e j propozyc j i , niezależnie od Umowy wiążącej 

biuro z GDDKiA. Rysunek tak i miał posłużyć do rozmów z Burmis t r zem Miasta i Gminy Przysucha, 

ponieważ propozycja Wójta Gminy Wieniawa wkraczała na obszar gm iny Przysucha W przypadku 

ustalenia j edno l i t ego s tanowiska rysunek ten miał zostać przedłożony j a k o propozycja samorządowa 

do GDDKiA w Warszawie, ce lem oceny możliwości ujęcia w anal izach wariantów drogi ekspresowej S12. 

2 8 lu tego 2 0 1 8 r. wiadomością e-mai l Biuro Pro jektowe, działając niezależnie od Umowy wiążącej 

z GDDKIA, przesłało na adres sekre ta r ia tu Urzędu Gminy w Wieniawie oraz do wiadomości 

m. in. sekre ta r ia tu Urzędu Miasta i Gminy Przysucha wstępnie przeana l izowany technicznie , sugerowany 

przez Wójta Gminy Wien iawa nowy war i an t . Jak podkreśla Biuro Pro jektowe, przebieg w rejonie 

Jabłonicy i Zawad był w pełni zgodny z propozycją Wójta Gminy Wien iawy. Jednocześnie Biuro 

Pro jektowe zwróciło się do Gminy Wien iawa oraz Miasta i Gminy Przysucha o wypracowan ie wspólnego 

stanowiska i wystąpienie z n im do GDDKiA Oddziału w Warszawie oraz po in fo rmowan ie społeczeństwa 

o korekcie war ian tu oraz uzyskania ich akceptac j i . 

1 3 m a r c a 2 0 1 8 r. Burmis t rz Miasta i Gminy Przysucha zorganizował spotkan ie, na którym 

poinformował lokalną społeczność o korekc ie wa r i an tu . 

1 5 m a r c a 2 0 1 8 r. Wójt Gminy Wieniawa na stron ie i n te rne towe j Urzędu Gminy Wieniawa poinformował 

o p l anowanym spotkan iu w Oddziale GDDKiA w Warszawie, którego celem miało być ustalenie wspólnego 

stanowiska samorządów. Na stron ie i n te rne towe j Urzędu Gminy Wieniawa zostały również umieszczone 

plany sy tuacy jne skorygowanego przebiegu war i an tu pomarańczowego S12. Nowy przebieg war ian tu 

wykonany przez Biuro Pro jektowe, zgodnie z propozycją Wójta Gminy Wien iawa, na planach 

sy tuacy jnych został oznaczony ko lo rem n ieb iesk im. Na stron ie i n te rne towe j Wójt Gminy Wieniawa 

poinformował również, iż „O szczegółach spotkania i podjętych ustaleniach, zostaniecie Państwo 

powiadomieni wkrótce, za pośrednictwem naszych stron internetowych." Jednakże do dnia dzisiejszego 

t j . 30 l istopada 2018 r. taka in formacja na st ron ie i n te rne towe j Urzędu Gminy w Wieniawie się 

nie pojawiła. 

1 5 m a r c a 2 0 1 8 r. w siedzibie Oddziału GDDKiA w Warszawie odbyło się spotkanie przy udziale m. 

in. Wójta Gminy Wien iawy oraz Burmis t rza Miasta i Gminy Przysucha. Na spotkan iu Wójt Gminy 

Wieniawa przedstawił propozycję war i an tu n iebieskiego. Na spotkan iu zarówno Wójt Gminy Wieniawa 

j a k i Burmis t rz Miasta i Gminy Przysucha zgłosili doda tkowo jeszcze ki lka uwag dotyczących 

proponowanego przez siebie war i an tu niebieskiego. Uwagi dotyczyły m. in . wyśrodkowania przebiegu 

war i an tu niebiskiego pomiędzy zabudowę w m. Przysucha, zmiany lokal izacj i węzła w okol icy m. 

Przysuchy oraz przejścia wa r i an t em n ieb iesk im po północnej stron ie m. Sokoln ik i Mokre. Strona 

samorządowa nie zgłosiła żadnych uwag dot . rozważenia ko rek ty war i an tu w rejon ie Jabłonicy i Zawad. 

Na spotkan iu Wójt Gminy Wieniawa zobowiązał się do przesłania opini i do wszystk ich rozpa t rywanych 

przez GDDKiA wariantów. Uwagi zgłoszone na spotkan iu zostały przeanal izowane przez Biuro 

Pro jektowe, jednakże ze względów techn icznych i ekonomicznych nie zostały uwzględnione. 

Tak więc od 21 lutego do 15 marca 2018 r. wszelk ie działania Wójta Gminy Wieniawa i biura 

p ro jek towego były działaniami wewnętrznymi samorządu zmierzającymi do przedstawienia wobec 

GDDKiA spójnej propozycj i nowego przebiegu ( tzw. war i an t n ieb iesk i) , co miało miejsce na spotkaniu 

15 marca 2018 r. Od t e j też daty GDDKiA włączyła ten war i an t do rozważań i analiz wykonywanych 

w ramach prowadzone j dokumen ta c j i , o czym p i smem z dnia 20 marca 2018 r. poinformowała Biuro 

Pro jektowe, w którym zwróciła się o uwzględnienie w dalszych anal izach wa r i an tu zaproponowanego 

przez samorządy t j . war i an tu niebieskiego oraz rozpat rywan ie go z taką samą szczegółowością j a k 

pozostałe war i an ty . 
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Pismem z dnia 22 marca 2018 r. nr GN.720.2a.2018.EB, s k i e rowanym do Biura Pro jektowego 

Mult iconusl t , Wójt Gminy Wien iawa poinformował, iż „mieszkańcy są przeciwni planowanym wariantom 

drogi ekspresowej S12 tj. wariant 1 (czerwonemu), wariantowi 2 (żółtemu), wariantowi 3 (brązowemu)" 

oraz, że „zaproponowany wariant 4 (niebieski) stanowiący korektę wariantu 2 jest najbardziej 

optymalnym rozwiązaniem dla planowanego korytarza drogi ekspresowej S12, aczkolwiek zakłada 

wyburzenie zabudowań i przesiedlenie dwóch rodzin z miejscowości Jabłonica i Zawady, a także 

ogranicza mieszkańcom dostęp do pozostałych części działek, które nie będą wykorzystywane pod 

budowę drogi." 

Do ww. pisma został dołączony wniosek mieszkańców sołectwa Jabłonica o odsunięcie war i an tu 

2 (pomarańczowego) na południe, do którego Wójt Gminy Wien iawa nie odniósł się w przesłanym 

piśmie. Z treści pisma mieszkańców sołectwa wyn ika , że mieszkańcy nie wiedzie l i o wp rowadzonym 

war iancie 4 (n ieb iesk im) . 

0 6 c z e r w c a 2 0 1 8 r. odbyła się I I tu ra spotkań i n f o rmacy jnych , na której okazało się, iż przybyl i 

mieszkańcy gminy nie wiedzie l i o war ianc ie n ieb iesk im. 

0 8 c z e r w c a 2 0 1 8 r. na stron ie Urzędu Gminy w Wieniawie została umieszczona ank ieta w sprawie 

wariantów drogi ekspresowej S12, Ank ieta ta nie j e s t związana z opracowywaną w ramach Umowy 

GDDKiA dokumentacją, a j edyn i e samorządową inicjatywą . Jednakże należy wskazać iż wyn ika z n ie j , 

iż większość głosujących zdecydowanie pozy tywn ie ocenia war i an t 2 (pomarańczowy), a zdecydowanie 

negatywn ie ocenia wa r i an t 1 ( cze rwony) i war i an t 4 (n ieb iesk i ) . 

0 6 s i e r p n i a 2 0 1 8 r. do GDDKiA wpłynęły pisma nr: 

• GN .720.2d.2018.EB z dnia 31 .07 .2018 r. (data wpływu 06 .08 .2018 r . ) , 

. GN.720.2c.2018.EB z dnia 31 .07 .2018 r. (data wpływu 06 .08 .2018 r . ) , 

• GN.720.3.2018.EB z dnia 02 .08 .2018 r. (data wpływu 06 .08 .2018 r.) 

w których Wójt Gminy Wieniawa proponu je ko rek ty wa r i an tu 1 (czerwonego) oraz war ian tu 

4 (n ieb iesk iego) , który około pół roku wcześniej sam zaproponował i pozy tywn ie zaopiniował. 

GDDKiA Oddział w Warszawie i n f o rmu je , iż rozwiązania zaproponowane w ww. pismach zostały zgodnie 

z t r y b e m prowadzenia dokumen tac j i przekazane do rozpatrzenia i przeanal izowania przez Biuro 

Pro jektowe. Pro jektant stwierdził wady p roponowanych zmian i przedstawił GDDKIA uzasadnioną 

rekomendację o nie wprowadzan iu ich. 

W związku z powyższym zaproponowane korek ty nie były dalej procedowane i war i an t niebieski 
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